
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 247 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til ministeren for sundhed og forebyg-

gelse den 4. februar 2009. 
 

Spørgsmål 247: 
"Er det korrekt forstået, at Sundhedsstyrelsen ikke overvåger udviklingen med at 

reducere ventetiderne?" 

 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Anne Baastrup (SF). 

 

 

Svar: 
Jeg forstår spørgsmålet således, at der spørges til, om det er korrekt forstået, at 

Sundhedsstyrelsen ikke overvåger udviklingen i ventetiderne.  

 

Nej, det er ikke korrekt forstået. 

 

For så vidt angår børne- og ungdomspsykiatrien udgiver Sundhedsstyrelsen hvert 

år et statusnotat om den børne- og ungdomspsykiatriske virksomhed, hvor udvik-

lingen i kapacitet og aktivitet, ventelister og ventetidsudvikling, personaleudvik-

ling, forventninger til den fremtidige efterspørgsel mv. gennemgås.  

 

Herudover fremgår ventetiderne for rækken af diagnosegrupper i børne- og ung-

domspsykiatrien af www.venteinfo.dk . Her kan man se ventetiderne for hver en-

kelt diagnosegruppe fordelt på de enkelte sygehusafdelinger. Det er ikke obligato-

risk for sygehusene at indberette, hvorfor oversigten ikke nødvendigvis omfatter 

samtlige sygehuse, der udfører behandlingen. 

 

For så vidt angår voksenpsykiatrien fremgår ventetiderne ikke for de enkelte diag-

nosegrupper af venteinfo. Derimod er ventetiderne angivet i hele uger og udtrykker 

sygehusenes skønsmæssige vurdering af, hvor lang tid den ukomplicerede patient 

maksimalt kommer til at vente. Sundhedsstyrelsen forventer imidlertid, at venteti-

derne vil fremgå i samme detaljeringsgrad, som for det børne- og ungdomspsykia-

triske område senest med indførelsen af – den endnu ikke vedtagne – udvidede 

behandlingsret i voksenpsykiatrien. 
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